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Hierbij zend ik u de antwoorden op de vragen van het lid Leijten van uw Kamer over de reiskosten van 
studenten.  
 
Deze vragen zijn mij toegezonden op 30 augustus 2007 en zijn bij u bekend onder het kenmerk 
2060724270. 
 
 
 
 
De minister van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 
 
 
dr. Ronald H.A. Plasterk 

logoocw 
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Vragen van het lid Leijten (SP) aan de minister van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap over reiskosten 
van studenten. (Ingezonden 30 augustus 2007) 
 
1 
Wat is uw oordeel over het bericht dat veel studenten reiskosten maken omdat hogescholen en 
universiteiten vóór 1 september beginnen met een lesrooster en introductiedagen? 1) 
 
In het hoger onderwijs loopt het studiejaar van 1 september tot en met 31 augustus van het daarop 
volgende kalenderjaar. Dit is de periode waarin hogescholen en universiteiten het onderwijs moeten 
aanbieden. De aanspraak op studiefinanciering en daarmee de aanspraak op een ov-studentenkaart is 
in het hoger onderwijs gekoppeld aan de aanvangsdatum van de studie. Dit betekent dat nieuw 
instromende studenten vanaf 1 september aanspraak hebben op studiefinanciering en een ov-
studentenkaart. Ik ben ervan op de hoogte dat diverse hogescholen en universiteiten de keuze maken 
introductiedagen aan te bieden voorafgaand aan het studiejaar. Ik realiseer me dat aankomende 
studenten reiskosten moeten maken om deze introductiedagen bij te wonen. Zolang de 
introductieperiode beperkt blijft tot een periode van een aantal dagen vind ik de reiskosten die 
studenten hiervoor moeten maken niet onoverkomelijk. Ik ga er vanuit dat instellingen waar het 
onderwijs betreft, zich houden aan de data die de wet hanteert als studiejaar. Als zij zich daar niet aan 
houden, is het aan de studenten de instelling daarop aan te spreken. 
 
2 
Heeft u inzicht in het aantal universiteiten en hogescholen dat voor 1 september met colleges, 
werkgroepen of een verplichte introductie starten en in het aantal studenten dat hiermee te maken 
heeft? 
 
Nee, ik heb hier geen inzicht in.  
 
3 
Bent u bereid om de reisvoorziening voor studenten gelijk te laten starten met de 
onderwijsactiviteiten? Zo neen, waarom niet? Ziet u een andere wijze om de problematiek van de 
reiskosten op te lossen? 
 
Nee, het is niet mogelijk en ik vind dit niet nodig. Ik vind het logisch dat de aanspraak op 
studiefinanciering en daarmee de ov-studentenkaart gekoppeld is aan de aanvang van het studiejaar. 
Bovendien is de ov-studentenkaart geregeld via een collectief contract voor meer dan 500.000 
studenten. Dit betekent dat het niet mogelijk is om per individuele student een reisvoorziening te 
treffen die naadloos aansluit op de start van de onderwijsactiviteiten.  
 
4 
Wat is uw oordeel over het feit dat universiteiten en hogescholen al voor 1 september starten, terwijl 
de studiefinanciering en reiskostenvergoeding per 1 september starten. 
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Zolang de introductieperiode beperkt blijft tot een aantal dagen vind ik dit niet problematisch. 
Als het gaat om het onderwijs, ga ik er vanuit dat de instellingen de wet volgen, waarbij zij zich ook 
rekenschap geven van de financiële gevolgen voor de studenten ten gevolge van het nog niet ontvangen 
van studiefinanciering en een ov-studentenkaart.  
 
5 
Wat is uw oordeel over de situatie dat studenten die jonger zijn dan 18 pas vanaf 1 oktober 
studiefinanciering en een reisvoorziening krijgen? 
 
Studenten die na 1 juli 18 jaar worden, hebben per 1 oktober aanspraak op studiefinanciering. Dit 
betekent dat studenten de eerste maand van hun studie nog geen studiefinanciering en een ov-
studentenkaart ontvangen. Dit heeft te maken met de uitbetaling van de kinderbijslag die per kwartaal 
plaatsvindt terwijl de studiefinanciering per maand wordt uitbetaald. Ik vind het vervelend dat deze 
studenten de eerste maand van hun studie geen studiefinanciering kunnen ontvangen. Wel is het zo dat 
ouders van kinderen, die na 1 juli 18 jaar worden en per september hoger onderwijs gaan volgen, nog 
kinderbijslag voor de maanden juli, augustus én september ontvangen. Daarnaast is er voor een 
financieel vangnet gezorgd voor minder draagkrachtige ouders. Deze ouders kunnen namelijk een 
overbruggingstegemoetkoming in het kader van de Wet tegemoetkoming onderwijsbijdrage en 
schoolkosten (WTOS) aanvragen. Overigens hebben studenten die na 1 juli 18 jaar worden net zo lang 
recht hebben op studiefinanciering en een ov-studentenkaart als andere studenten. Doordat zij een 
maand later in aanmerking komt voor studiefinanciering hebben zij aan het eind van de nominale duur 
van de studie een maand extra vergeleken met studenten die begonnen met hun studie toen zij reeds 
de achttienjarige leeftijd hadden bereikt. Ik realiseer me dat de situatie voor studenten die na 1 juli 18 
jaar worden niet optimaal is. De voormalig staatssecretaris van Onderwijs Bruno Bruins heeft aan de 
Tweede Kamer toegezegd te zoeken naar een oplossing. Momenteel worden oplossingsrichtingen 
uitgewerkt. U wordt hierover voor het einde van dit jaar nader geïnformeerd. 
 
6 
Bent u bereid om, zoals de landelijke studentenvakbond voorstelt, de reisvoorziening voor studenten, 
jonger dan 18 jaar gelijk te laten starten met de studieactiviteiten? Zo ja, per wanneer? Zo neen, 
waarom niet? 
 
Zie antwoord op vraag 5. 
 
7 
Wat is uw oordeel over de situatie dat de ov-studentenkaart 1 maand in de zomer niet geldig is, terwijl 
in die periode herkansingen kunnen vallen? Bent u bereid ook deze maand te vergoeden? Zo neen, 
waarom niet? 
 
Nee, ik ben niet bereid deze maand te vergoeden. Met de beschikbare middelen is een reisvoorziening 
getroffen die voor zoveel mogelijk studenten gunstig is. Voor studenten die hebben gekozen voor een 
weekkaart is het in de vakantiemaand (van half juli tot half augustus) niet mogelijk om met de ov-
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studentenkaart vrij te reizen. De achtergrond hiervan is dat in de vakantiemaand de 
onderwijsactiviteiten over het algemeen stilliggen. Ik realiseer me dat er in deze maand herkansingen 
kunnen vallen. Omdat er voor de ov-studentenkaart sprake is van een collectief contract voor meer dan 
500.000 studenten, is het niet mogelijk om per individuele student aparte regelingen te treffen. 
Overigens geldt de ov-studentenkaart gedurende de zomermaand wel als kortingskaart. 
 
1) De Telegraaf, 29 augustus 2007 
 


